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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet.  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

7 MARS 2024 

SIDA 4 

 

 
 
 

Justerarnas signaturer                                                                                  

Utdragsbestyrkande

BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2 Bredda stranden vid Hökarängsbadet 

Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Johnny Widell om att bredda stranden 
vid Hökarängsbadet. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Johnny Widell att stranden vid Hökarängsbadet ska breddas. 
Widell föreslår också att något ska göras åt gässen som förorenar stranden och gräset vid 
badet. 
 
Förvaltningen kan förstå Johnny Widells önskan om en större sandstrand vid 
Hökarängsbadet. Men för utfyllnad krävs det hundratals kubikmeter med sand och det råder 
dessutom strandskydd vid Hökarängsbadet. Förvaltningen bedömer att påfyllning av sand 
inte är möjlig. 
 
Vad gäller åtgärder mot förorenande gäss så är det stadens trafikkontor som ansvarar för 
skadedjursbekämpning på bland annat badplatser. Förvaltningen vidarebefordrar inkomna 
klagomål till trafikkontoret. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-29. 
Dnr FAR 2023/910 
 
Förslag till beslut 
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag.  
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 
skulle avslå förvaltningens förslag och lade  fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Leif Söderström (SD) anslöt sig till reservationen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 
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1. Att ge förvaltningen i uppdrag att fortsätta pröva olika metoder för att minska den 
förorening gäss ger upphov till på badplatser i Farsta. 

2. Att därutöver anföra: 
Våra badplatser är populära och viktiga för vår stadsdel. Trivseln och renligheten på 
dessa är avgörande för att man som invånare ska känna att det är en trevlig plats att 
vara på. Vi har som förslagsställaren skriver haft återkommande problem med gäss 
vars avföring skräpat ner stränderna under sommarhalvåret. Ansvaret för stadens 
badplatser ligger på trafikkontoret, men trots återkommande klagomål så kvarstår 
problemet. Vi anser att det är bra att förvaltningen själva försökt åtgärda problemet 
med flera metoder och anser att detta är något man bör fortsätta med. Det finns 
flertalet metoder med exempelvis drönare, ljuduppspelning, nylonlinor m.fl. som på 
flera platser i Sverige har visat sig fungera. Våra badplatser är för viktiga för att 
glömmas bort och vi anser att förvaltningen bör fortsätta arbetet med att hålla våra 
badplatser rena.   
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§ 3 Montera belysning vid utegymmet på Gubbängsfältet 

Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Christofer Laurin om att montera belysning vid utegymmet på 
Gubbängsfältet.  
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Christofer Laurin att förvaltningen ska montera belysning vid 
utegymmet på Gubbängsfältet. Belysning behövs under den mörka årstiden. 
 
Förvaltningen håller med om att platsen för utegymmet på Gubbängsfältet är ganska mörk 
vintertid och anser att det är rimligt att utegymmet kompletteras med belysning. 
Trafikkontoret planerar att belysa Gubbängsfältets utegym någon gång under 2024. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-31. 
Dnr FAR 2023/790 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

7 MARS 2024 

SIDA 7 

 

 
 
 

Justerarnas signaturer                                                                                  

Utdragsbestyrkande

§ 4 Skapa en gemensam odlingsplats i Tallkrogen 

Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Sandra Brundell om att skapa en gemensam odlingsplats i 
Tallkrogen. 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att undersöka intresset för 
gemensamhetsodling i pallkragar i Tallkrogen. 

 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Sandra Brundell att en gemensam odlingsplats ska ordnas på 
en av de stora gräsmattorna vid parkleken Odlarängen i Tallkrogen. Förslaget innefattar ett 
odlingsprojekt med bland annat uppbyggnad av odlingsbäddar och instängsling av området 
för att skydda odlingen från rådjur, harar och skadegörelse. 
 
Förvaltningen är positiv till fler gemensamhetsodlingar i stadsdelsområdet. Platsen som 
Sandra Brundell föreslår är dock inte lämplig då den används av Tallkrogens skola för bland 
annat idrottslektioner. Eventuellt kan gräsytan vid Torögatan-Hägervägen vara ett alternativt 
odlingsområde med en större pallkrageodling. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-08. 
Dnr FAR 2023/591 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Sätt upp belysning i lekplatsen mellan Bordsvägen och Getfotsvägen i 

Gubbängen  

Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från en boende i Gubbängen om att sätta upp belysning på lekplatsen 
mellan Bordsvägen och Getfotsvägen i Gubbängen. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår en boende i Gubbängen att belysning ska sättas upp på 
lekplatsen som ligger mellan Bordsvägen och Getfotsvägen. Lekplatsen ligger mellan ett 
skogsområde och ett buskage och platsen blir mycket mörk under vinterhalvåret vilket 
skapar otrygghet. 
 
Det finns många lekplatser i Farsta stadsdelsområde och endast ett fåtal är belysta. Istället för 
belysning föreslår förvaltningen att buskagen vid lekplatsen röjs snarast möjligt. 
Förvaltningen avser även att söka trygghetsmedel från staden för att gräva upp buskagen och 
ersätta dem med låga växter av olika slag. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-02. 
Dnr FAR 2023/911 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 6 Analysera klimatkonsekvenserna inför varje beslut som stadsdelsnämnden 

fattar 

Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Gunnar Björkman om att analysera klimatkonsekvenserna inför varje 
beslut som stadsdelsnämnden fattar. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Gunnar Björkman att det alltid ska göras en analys av vilka 
klimatkonsekvenserna blir av ett beslut som stadsdelsnämnden ska fatta. 
 
Förvaltningen instämmer med förslagsställaren om att tänkbara effekter på miljö och klimat 
är mycket viktiga aspekter som oftare behöver vara en del av nämndens beslutsunderlag. Där 
kan en klimatanalys fylla en viktig funktion. 
 
För att förstå vilka aspekter som är relevanta att ta med för att en klimatanalys ska bli 
verkningsfull behöver man dock ha en viss typ av kompetens och kunskap. Idag är det få 
medarbetare på förvaltningen som har den typen av kompetens. Här ser förvaltningen därför 
ett behov av kompetensutveckling kring vad det innebär att göra en klimatanalys och hur en 
sådan går till. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-12-04. 
Dnr FAR 2023/589 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 Öppna drogscener 

Svar på skrivelse från M 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Moderaterna om öppna drogscener. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden vill Moderaterna veta vilka åtgärder förvaltningen vidtar 
för att stänga drogscenerna i stadsdelsområdet. De vill också veta om platssamverkan på de 
utpekade platserna arbetar för att stänga drogscenerna och om arbetet kommer att bidra till 
fler ordningsvakter och bättre kameraövervakning. 
 
I Farsta stadsdelsområde fanns det under 2023 två områden som klassades som öppna 
drogscener. Det gäller Hökarängsplan i Hökarängen och Ullerudsbacken samt 
Brunskogsbacken i Farsta strand. 
 
I Hökarängen har det under 2022 och 2023 funnits en aktiv platssamverkan. 
Platssamverkansaktörerna har systematiskt arbetat med lägesbild, orsaksanalyser, 
åtgärdsplan och uppföljning. Utifrån trygghetsvandringar har fysiska förändringar skett på 
och i anslutning till den öppna drogscenen. På den öppna drogscenen har det också arbetats 
med att upprätthålla god ordning genom städning och reparation efter skadegörelse. Under 
året har också flera evenemang genomförts både under sommaren och under årets 
mörkare månader. Stadens trygghetsmätning visade att andelen som känner sig otrygga i sitt 
bostadsområde minskat från 18 procent år 2020 till 11 procent år 2023. Polisen har även sökt 
igenom platsen med narkotikahundar ungefär varje månad och har under året haft en fast 
övervakningskamera på platsen. Polisen har också dagligen varit synligt närvarande. 
Dessutom har polisen och socialtjänsten samverkat kring några fokusindivider. Sociala 
insatser i övrigt är fältassistenterna som arbetar uppsökande för ungdomar och 
förvaltningens trygghetsvärdar som ofta besöker platsen i förebyggande syfte. 
 
Under hösten 2023 har förvaltningen med stöd i den nya formuleringen i lagen tagit fram 
underlag till och ansökt om förordnandeområde för centrala Hökarängen. Den lokala 
lägesbilden visar att det finns ett behov av att stadens ordningsvakter kan verka i området 
 
I Farsta strand har förvaltningen arbetat på likande sätt som i Hökarängen fast i något mindre 
utsträckning. Under året har ett antal trygghetsträffar genomförts som riktat sig till de boende 
runt Ullerudsbacken och Brunskogsbacken. Förvaltningen har också tillsammans med polis, 
bostadsbolag, Svenska kyrkan och Stadsmissionen haft ett möte för att diskutera möjligheten 
att använda den tomma lokalen på torget Brunskogsbacken till någon form av verksamhet 
som gynnar området. 
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I Farsta strand har ett långsiktigt brottsförebyggande arbete genomförts under många år 
vilket medfört att stadsdelen från januari 2024 inte längre klassas som en öppen drogscen 
enligt polisens definition. 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-27. 
Dnr FAR 2023/995 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Olof Peterson m fl (M) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Särskilt uttalande  
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP)  
 
Angående moderaternas skrivelse om vilka åtgärder förvaltningen vidtar för att stänga 
drogscenerna i stadsdelsområdet så är det med glädje vi tar emot nyheten att den öppna 
drogscenen i Farsta strand är borta. Samverkan mellan olika aktörer i området, 
stadsdelsförvaltningens förebyggande arbete, samarbete med civilsamhället och inte minst 
med hjälp av invånare i området har haft en mycket positiv effekt. Vi ser fram emot att 
fortsätta vårt arbete för tryggheten i Farsta. 
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M)  
 
Moderaterna vill tacka förvaltningen för ett bra och utförligt svar. Det är tydligt att mycket 
görs på våra allmänna platser och de två områden som av polisen bedömts vara öppna 
drogscener så är det positivt att förvaltningen har god samverkan med övriga offentliga och 
lokala aktörer. Vi ser positivt på de lokala trygghetssatsningar som har gjorts i området och 
den ökade polisnärvaron. Vi ser också positivt på att förvaltningen med den nya 
lagstiftningen utökade möjligheter har ansökt om förordnande av ordningsvakter i 
Hökarängen. 
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§ 8 Genomförandeplaner inom hemtjänsten. Revisionsrapport nr 6/2023 

Yttrande till stadsrevisionen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till Stadsrevisionen som 
yttrande över revisionsrapport Genomförandeplaner inom hemtjänsten (nr 6/2023). 
 
Ärendet 
Stadsrevisionen har granskat hur stadsdelsnämnderna Farsta, Hässelby-Vällingby och 
Skarpnäck styr och följer upp genomförandeplaner inom hemtjänsten. Granskningens syfte 
var att bedöma om stadsdelsnämndernas styrning och uppföljning avseende 
genomförandeplaner inom hemtjänsten sker rättssäkert och likvärdigt i enlighet med 
socialtjänstlagen samt stadens riktlinjer och anvisningar. Revisionskontoret konstaterar att de 
granskade stadsdelsnämndernas kontroller och uppföljning av genomförandeplaner behöver 
utvecklas. 
 
Förvaltningen instämmer i revisionens iakttagelser och kommer att följa stadsrevisionens 
rekommendationer genom att fortsätta arbetet med att genomföra sedan tidigare påbörjade 
och planerade åtgärder. Förvaltningen delar revisionskontorets uppfattning om att bristande 
efterlevnad kan innebära konsekvenser för den utförare som brister i hantering av 
genomförandeplaner och att detta bör regleras i de avtal och överenskommelser som finns 
mellan beställare och utförare av hemtjänstinsatser. Förvaltningen vill betona vikten av ett 
sammanhållet och likvärdigt arbetssätt i staden gällande hur avvikelser som kan föranleda 
sanktioner ska hanteras. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-05. 
Dnr FAR 2023/980 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Inför sammanträdet hade Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet lämnat in frågor till 
förvaltningen i anslutning till ärendet, se § 20.    
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§ 9 Verksamhetsuppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden och 

dagverksamhet år 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av verksamhetsuppföljning år 2023 
av kommunala vård- och omsorgsboenden och dagverksamhet. 
 
Ärendet 
Under år 2023 har verksamhetsuppföljningar genomförts för insatstyperna vård- och 
omsorgsboende samt dagverksamhet. Resultaten redovisas från verksamhetsuppföljningar av 
de kommunala vård- och omsorgsboendena och av dagverksamhet. Utifrån de underlag som 
har legat till grund för uppföljningen är bedömningen att verksamheterna uppfyller de krav 
som ställs eller till övervägande del uppfyller de krav som ställs för att ha förutsättningar att 
ge en säker vård och omsorg av god kvalitet.  
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-07. 
Dnr FAR 2024/91 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 Utredning om parkskötsel i egen regi 

Redovisning av uppdrag från nämnden 
 
BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens utredning om parkskötsel i egen regi. 
2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att påbörja förberedelserna för ett 

övertagande av parkskötseln i egen regi från och med 1 oktober 2026. 
 

Ärendet 
Farsta stadsdelsnämnd har gett förvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningarna för 
parkskötsel i egen regi. Idag utförs parkskötseln av en upphandlad entreprenör. Avtalet med 
entreprenören löper ut hösten 2026. 
 
Utgångspunkten för förvaltningens utredning har varit att uppskatta vad det skulle kosta att 
driva parkskötsel i egen regi. Detta ställs mot de kostnader vi hade 2023. Vi har också 
uppskattat kostnader för initiala investeringar och vilka ökade driftskostnader vi får under 
övergångsåret. 
 
Förvaltningens utredning visar att parkskötsel i egen regi skulle vara ekonomiskt 
fördelaktigt, men att de ekonomiska vinsterna är relativt små. Förutom den ekonomiska 
aspekten ser förvaltningen flera andra fördelar med att organisera driften i egen regi –
tidsvinster, större flexibilitet att prioritera och pröva nytt, bättre kontinuitet och högre 
kvalitet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-05. 
Dnr FAR 2023/621 
 
Förslag till beslut 
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S), Lisa Carlbom (MP) och Leif Söderström 
(SD) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag.  
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 
skulle avslå förvaltningens förslag och lade  fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Reservation  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 
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1. Att stadsdelsnämnden avslår förslaget om att ge förvaltningen i uppdrag att påbörja 

förberedelserna för ett övertagande av parkskötseln i egen regi 
2. Att därutöver anföra: 

  
Stockholm ska vara rent, snyggt och tryggt. En viktig komponent i att nå dit är att 
det fysiska rummet upplevs välskött och trivsamt. I takt med att staden växer ökar 
användning av grönområden och parker, vilket ställer högre kvalitetskrav på skötsel 
och underhåll. Det är därför som Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet menar 
på att parkskötsel av god kvalitet är så viktig. Särskilt i en stadsdel som Farsta där vi 
som politiker i stadsdelsnämnden har en viktig roll att spela vad gäller att öka den 
upplevda och faktiska tryggheten. 
  
Exemplen på då det blivit billigare att återta verksamhet eller ansvar i egen regi är 
betydligt färre än det motsatta. Vi ställer oss därför starkt tveksamma till att det 
skulle vara en kostnadseffektiv lösning att återta upphandlad verksamhet i egen regi. 
Särskilt inte eftersom anledningen till övertagandet ytterst motiveras utifrån brister 
som vanligt och de förbättringar stadsdelsnämnden själva skulle bidra till. I stället är 
det tydligt att detta ytterst handlar om ideologiskt motiverade aktioner att återta 
verksamhet i egen regi för sakens skull, snarare än att sätta kvalitet och 
kostnadseffektivitet först. 
  
Förvaltningens egen utredning visar att de ekonomiska vinsterna med att återta 
parkskötseln i egen regi är små. I stället hänvisar man till potentiellt andra fördelar – 
exempelvis tidsvinster, större flexibilitet att prioritera och pröva nytt, bättre 
kontinuitet och högre kvalitet. Hur dessa saker ska möjliggöras eller bli verklighet 
framgår dock inte av underlaget som kommit stadsdelsnämnden till del. 
  
Snarare visar det på att stadsdelsnämnden (och Stockholms stad i stort) dels inte är 
tillräckligt bra på att upphandla och följa upp, dels troligtvis underskattar hur mycket 
resurser som till syvende och sist krävs för att upprätthålla högkvalitativ verksamhet 
i egen regi. 
 
I kostnadskalkylen som följer med underlaget finns flera frågetecken. 
 
Vi anser dels att kapitalkostnaderna för investeringen är för lågt räknade. Maskiner 
och utrustning saknar mer detaljerade kostnader för drift, service och underhåll. För 
lokaler och ytor ute anges det att ”bränsle skall inrymmas i lokalen” Detta kommer 
kräva ombyggnationer för anpassning att förvara brandfarligt gods. Kostnad för detta 
saknas i förslaget. Vi saknar även ett kostnadsestimat för ombyggnad, bevakning, 
larm etc. av lokaler. I beslutet står det ”Eventuellt skulle ytterligare en yta om cirka 2 
400 kvadratmeter behöva iordningställas med stängsel, grindar, el, och 
markbeläggning. Förvaltningen uppskattar den investeringskostnaden till 1,5 
miljoner kronor”. Vi tror denna kostnad är för lågt räknad. Utöver det saknar vi en 
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plan för kostnader avseende kompetensutveckling av personalen, för att dels hantera 
maskiner och dels utföra de arbeten som tjänstebeskrivningarna avser. 
 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet vill att stadsdelsnämnderna genom 
samverkan och kunskapsutbyte vid driftsupphandlingar ska möjliggöra 
kostnadseffektiva och högkvalitativ renhållning och skötsel av stadens offentliga 
utrymmen, parker och grönområden. Stadsdelsnämnderna måste exempelvis bli 
bättre på att redan i upphandlingsskedet ställa krav på den service som ska göras och 
allt eftersom följa upp att den genomförs. 

 
Särskilt uttalande  
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP)  
 
Att ta över parkskötseln i egen regi är något som skulle gynna stadsdelen på flera olika plan. 
Att förvaltningen, som har bäst kännedom om stadsdelen, tar över parkskötseln skulle 
innebära ett större fokus på biologisk mångfald, prioriteringar av vad som är bäst för 
stadsdelen, bra arbetsvillkor för de anställda, och inte minst fler sommarjobb för stadsdelens 
unga. Att samverka med Skarpnäcks och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltningar 
skulle vara effektivt, ekonomiskt och även praktiskt, då det ekologiska kretsloppet sträcker 
sig över stadsdelsgränserna.  
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§ 11 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) avseende lovaktiviteter under en 

treårsperiod 2024–2026 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till överenskommelse avseende 
lovaktiviteter med FOC Farsta Ishockeyförening och uppdrar till stadsdelsdirektören att 
teckna detta avtal. 
 
Ärendet 
Förvaltningen avser att teckna en överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med FOC Farsta Ishockeyförening som gäller öppna rörelse- och idrottsaktiviteter under 
grundskolans termins- och sommarlov. För att få kontinuitet och förutsägbarhet kring 
verksamheten tecknas en överenskommelse som gäller under en treårsperiod. 
 
Syftet med överenskommelsen är att möjliggöra öppna och kostnadsfria aktiviteter för barn 
och unga under skollov 2024–2026. 
 
Verksamheten som föreningen förbinder sig att bedriva kallas för Full Fart Farsta och vänder 
sig till barn och unga 6–15 år.  
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-16. 
Dnr FAR 2024/93 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 12 Brukarundersökningar 2023 för parklekar, fritidsgårdar och öppna förskolor 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningar 2023 för 
parklekar, fritidsgårdar och öppna förskolor. 
 
Ärendet 
Brukarundersökningar genomförs varje år på nämndens parklekar, fritidsgårdar och öppna 
förskolor. Resultaten är goda, det är många positiva svar och uppskattande kommentarer. 
Besökarnas nöjdhet och känsla av trygghet är mycket hög. Trots en rad incidenter i 
stadsdelen som har påverkat den allmänna tryggheten uppfattas de öppna 
fritidsverksamheterna som trygga punkter av besökarna, vilket är positivt. För flertalet av de 
svarande är alla verksamheter viktiga träffpunkter. 
 
I både parklekar och på fritidsgårdar är könsfördelningen jämn. I parkleken är det fler flickor 
som har svarat. Förbättringsområden finns när det gäller information om 
verksamhetsinnehållet samt hur besökarna upplever att de kan påverka utbudet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-09. 
Dnr FAR 2024/92 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 13 Föreningsbidrag och bidrag för lovaktiviteter 2024 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fördelar föreningsbidrag och bidrag till lovaktiviteter 2024 enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Farsta stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till föreningar. Sammanlagt 49 föreningar har 
lämnat in totalt 53 ansökningar om föreningsbidrag för 2024. 19 föreningar har lämnat in 
ansökningar om bidrag för lovaktiviteter 2024. 
 
Förvaltningen föreslår att 33 föreningar beviljas bidrag om sammanlagt 880 000 kronor 
varav 150 000 kronor går till föreningar som sökt för målgruppen barn och unga. 
Förvaltningen föreslår också att 20 000 kronor av föreningsbidraget avsätts till att under året 
erbjuda hjälp till de föreningar som inte uppfyller de formella kraven eller något av 
nämndens bedömningskriterier. Förvaltningen föreslår att åtta föreningar beviljas bidrag för 
lovaktiviteter om sammanlagt 200 000 kronor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-01-30. 
Dnr FAR 2024/52 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Inför sammanträdet hade Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson 
(C) lämnat in frågor till förvaltningen i anslutning till ärendet, se § 20.  
 

Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  
 
Stadsdelsnämndens föreningsstöd är avgörande för många föreningars förmåga att bedriva 
verksamhet. Detta år liksom tidigare så kommer det in många ansökningar och det totala 
ansökta beloppet är högre än beloppet som är avsatt för föreningsstöd. Detta kräver att man 
prioriterar och skapar en rättvis fördelning av bidraget mellan våra föreningar. För oss i 
Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna är en viktig rättviseaspekt att fördelningen sker 
utifrån hur många som tar del av en förenings verksamhet. Oavsett vilken förening du 
engagerar dig i så ska du ha samma förutsättningar att ta del av stadsdelsnämndens 
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föreningsbidrag. Viss föreningsverksamhet är dyrare än annan, men det bör finnas en tanke 
om att bidraget kommer alla lika till del.  
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§ 14 Heltid som norm, KS 2023/1139 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av Heltid som norm. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat frågan om heltid som norm för anställningar i Stockholms 
stad. Förvaltningen ställer sig positiv till att heltid bör vara normen för alla anställningar 
inom Stockholms stad då anställningar på heltid bidrar till att stärka stadens förmåga att 
kompetensförsörja sina verksamheter. Förvaltningen har arbetat systematiskt med 
heltidsresan och idag arbetar över 90 procent av medarbetarna heltid. En genomförd 
kartläggning bland deltidsanställda visar att förvaltningen i princip inte har ofrivilligt 
deltidsarbete. Förvaltningen kommer att fortsätta arbeta med heltidsresan, och ha heltid som 
norm i både bemanning och schemaläggning, men för fram att det även framöver måste vara 
tillåtet att anställa på del av tid i de fall verksamheten förutsätter det. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-14. 
Dnr FAR 2023/923 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP)  
 
Det är roligt att sitta i en stadsdelsnämnd som har så goda resultat gällande vår förmåga att 
erbjuda anställda heltidstjänster. Ambitionen är hög och vi är stolta över att den fortsätter att 
vara det. Vi ser hur klass och kön allt för ofta är avgörande faktorer till deltidsarbete. Att ha 
en heltidsanställning ger en stabilare ekonomisk grund att stå på. Därför är denna fråga extra 
viktig. Vi ställer oss bakom förvaltningens remissvar och vill förtydliga två delar. 
 
För det första att det verkligen är i undantagsfall med tydlig saklig grund som 
deltidsanställningar kan komma att få förekomma, som en sista utväg. Vi menar alltså att den 
ventil som finns i förslag är tillräcklig. 
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För det andra är det viktigt att de frivilliga deltiderna verkligen är frivilliga. Att arbetsmiljön 
inte är för tuff för att man ska orka arbeta heltid eller att andra faktorer som vi som 
arbetsgivare kan påverka som ligger bakom. 
 
Vi vill passa på att tacka förvaltningen för det mycket goda arbete man utför för att fler ska 
ha anställningar på heltid. 
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§ 15 Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med 

liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av Narkotikautredningen. 
 
Ärendet 
Regeringen beslutade i mars 2022 att uppdra en särskild utredare att föreslå hur en fortsatt 
restriktiv narkotikapolitik kan kombineras med effektivt narkotikaförebyggande arbete och 
en god missbruks- och beroendevård. Till särskild utredare utnämndes avdelningschef vid 
Socialstyrelsen, Thomas Lindén. Slutbetänkandet presenterades i oktober 2023 och har nu 
skickats ut på remiss från kommunstyrelsen till ett antal instanser. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till utredningen och alla dess förslag och nämner en del av 
dem i sitt tjänsteutlåtande. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-13. 
Dnr FAR 2024/59 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Narkotikautredningen pekar på bra åtgärder gällande såväl förebyggande som rehabiliterande 
åtgärder, vilket både kan rädda liv och minska antalet människor som på sikt faller in i 
destruktivt narkotikaberoende. Det behövs också kraftfulla åtgärder för att stävja den 
pågående och omfattande brottsliga verksamhet som är förknippad med smuggling och 
distribution av narkotika. 
 
Narkotikalangning är en kriminell verksamhet som genererar stora brottsvinster samt lägger 
grunden för människors livslånga missbruk och narkotika beroenden. Det personliga priset 
som följer av narkotikamissbruk, betalas med förstörd hälsa, social utslagning och miserabelt 
leverne som inte sällan leder vidare till kriminella gärningar och självdestruktiva beteenden. 
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I Stockholm stad och inte minst i Farsta stadsdelsområde finns så kallade öppna drogscener, 
där narkotika flödar fritt mellan langare och köpare. För samhällets och ungdomarnas skull 
är det avgörande att trycka tillbaka den narkotikabaserade kriminaliteten som utvecklat 
mycket extrema och våldsamma beteenden, rena gängkrig med skjutningar och sprängningar 
har blivit en del av stockholmarnas vardag. 
 
Tidöpartierna genomför nu en rad åtgärder för att genom ändrad och ny lagstiftning öka 
samhällets slagkraft i kampen mot narkotikan och den organiserade brottsligheten. 
Tillgången på narkotika, sprängämnen och vapen måste bringas under legitim kontroll för att 
säkra upp medborgarnas trygghet och i förlängningen bevara förtroendet för samhällets 
regelstyrda ordning. 
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§ 16 Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 2024–2028, KS 

2023/1303 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 
av förslag till Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 2024–2028. 

2. Nämnden anför därutöver följande: 
 
Vi är i huvudsak positiva till kommunstyrelsens förslag till nytt program för idrott, 
motion och friluftsliv. Att prioritera flickor och barn med låg socioekonomisk status 
rimmar väl med det behov som har identifierats i Farsta. Vi är dock skeptiska till det 
starka fokuset på ungdomar 13–20 år.   
 
I det lämnade förslaget har man mycket riktigt konstaterat att det finns anledning att 
arbeta specifikt gentemot yngre barn för att få in dem i idrottsrörelsen, eftersom 
kriminaliteten kryper längre ned i åldrarna. En viktig del i ett effektivt 
brottsförebyggande arbete är att i barns tidiga åldrar stimulera föräldrarnas intresse 
att sätta sina barn i sunda fritidsaktiviteter. Det blir visserligen allt mer angeläget att 
påverka barnens val av sysselsättning och umgängesmiljö ju äldre de blir, men det 
blir också betydligt svårare i takt med att de åldras (se Wikström, 2023, När brott blir 
ett acceptabelt handlingsalternativ, s. 86). Därför är det av stor vikt att tidigt skapa en 
vana i alla familjer att delta i sunda fritidsaktiviteter. Vi anser därför att stadens 
program bör fokusera på flickor och barn med låg socioekonomisk status redan från 
4–5 års ålder.  
 
Som det nuvarande programmet framhåller är det alldeles säkert så att barn i 4–5 års 
ålder bäst utvecklar sin motorik och rörelsekompetens genom lek. Men om samhället 
inte tar ansvar för att ordna organiserad lek i dessa åldrar blir följden att barn till 
föräldrar med tid, kunskap och/eller resurser skaffar sig tillgång till sådana 
aktiviteter, medan övriga barn (inte sällan flickor och barn med socioekonomiskt låg 
status) får sysselsätta sig själva. I dagens samhälle har dessvärre skärmar också blivit 
ett regelmässigt substitut vid avsaknad av fritidsaktiviteter. Det försteg som aktiva 
barn får blir då snabbt svårintagligt och skapar för de prioriterade grupperna ett 
avstånd till idrotts- och friluftsliv som är svårt – i vissa fall omöjligt – att 
kompensera för i äldre åldrar. Genom att inte delta i idrotts- och friluftsliv begränsas 
även dessa barns kulturella och sociala referensramar, vilket skapar ytterligare 
trösklar för framtida delaktighet. Bristande delaktighet i föreningslivet riskerar också 
att utgöra ett socialt hinder senare i livet. Programförslaget bör därför revideras i 
denna del. 
 
I Farstas lokala trygghetsberedning har profession och civilsamhälle redogjort för sin 
syn på problem, risker, behov m.m. kopplat till barn och unga. Något som flera 
aktörer pekar på är behovet av aktiviteter till liten eller ingen kostnad (avseende 
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såväl tränings- och medlemsavgifter som utrustning), med anledning av att många 
familjer i Farsta saknar de ekonomiska resurser som krävs för att placera sina barn i 
tillgängliga aktiviteter. Många gånger är också de låga kostnaderna nyckeln till att nå 
barn och unga med låg socioekonomisk status. Vi önskar därför att programmet får 
ett starkare fokus på detta. Om programmet ska få det genomslag som samhället 
behöver, måste också lågkostnadsaktiviteter erbjudas i stor skala. För att inte 
hämmas av administrativa processer och oro för stigmatisering bör aktiviteterna vara 
kostnadsfria för alla grupper, oavsett föräldrarnas ekonomiska resurser. Ifråga om att 
utforma och anordna nämnda typ av aktiviteter sker det bäst utifrån en anpassning 
till lokala förhållanden. För att klara av detta är kunskap om de lokala 
förutsättningarna samt samverkan mellan stadsdelsnämnderna, idrottsnämnden, 
skolan och det lokala föreningslivet av stor betydelse. Det ovanstående bör belysas i 
programmet. 

 
Ärendet 
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv tar ett samlat grepp om idrott, 
motion och friluftsliv med målsättningen att bidra till stadens Vision 2040. Syftet med 
programmet är att ge vägledning i prioriteringar och strategier för att stimulera fler 
stockholmare till fysisk aktivitet.  
 
Programmet är indelat i områden som beskriver stadens prioriteringar för en ökad fysisk 
aktivitet hos stadens medborgare med särskild inriktning på barn, ungdomar och prioriterade 
grupper. Det anges tre olika fokusområden: 
1. En aktiv skola 
2. Organiserad motion och idrott för alla 
3. Anläggningar och ytor som främjar rörelse 
 
Förvaltningen anser att programmet är väl genomarbetat och har ett mycket omfattande 
innehåll som till stora delar överensstämmer med intentionerna i Farsta stadsdelsnämnds 
verksamhetsplan. Utifrån Farstas perspektiv kunde man skriva tydligare om vikten av 
lokal samverkan samt ett tydligare fokus på vikten av spontanidrott och särskilt då möjlighet 
till ledarledd spontanidrott som är regelbunden. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-16. 
Dnr FAR 2024/24 
 
Förslag till beslut 
Leif (SD) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se punkt 2 vid 
BESLUT ovan.  
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Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 
skulle bifalla förvaltningens förslag och lade  därutöver fram ett eget förslag – se 
Reservation nedan.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förslag från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Reservation  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 
 

1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut  
2. Att därutöver anföra: 

 
Den absolut största utmaningen för idrotten och möjligheten till rörelse och motion för 
stockholmarna är bristen på idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på sin 
favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att ta emot fler medlemmar på grund 
av bristen på tider. Det framgår inte i programmet att det är anläggningsbristen som är den 
största utmaningen för stockholmsidrotten och därför missar man ett av våra huvudmål, att få 
till fler tider och platser för idrott och rörelse. Fokusområde 1 – En aktiv skola bör 
kompletteras med att alla idrottslokaler vid stadens grundskolor ska vara öppna och 
tillgängliga för idrottsföreningar att nyttja utanför skoltid. Idrottsnämnden, 
utbildningsnämnden och Skolfastigheter i Stockholm AB har ett gemensamt ansvar för detta, 
vilket behöver kompletteras med under ansvarsfördelningen. 

För att fler ska ha råd att träna och att ingen ska behöva välja bort idrotten på grund av extra 
avgifter när det inte är säsong, gäller nolltaxa på stadens anläggningar. När fler barn och 
unga får möjlighet att idrotta på flera av våra uteanläggningar även under vinterhalvåret så 
kan vi avlasta inomhushallarna och på så vis även nyttja våra anläggningar mer effektivt. 

Programmet saknar också en tydlig ansvarsfördelning, ansvar för uppföljning 
och tillämpningsanvisningar och tydliga indikatorer vilket gör att det inte går att följa 
upp. Med många ansvarstagare måste detta vara kristallklart för att veta vem som ska göra 
vad, om insatser genomförts och vilken effekt de haft. Det tidigare programmet innehöll 
tydligare skrivningar om ansvar än detta men precis på samma sätt gick det inte att 
utvärdera/följa upp. På den workshop som hölls med nämnden för ca två år sedan inför 
arbetet med detta program var det den främsta kritiken på det då liggande programmet. Ett 
program som ska främja rörelse måste vara tydligt mätbart. 

Vi önskar även att man ändrade åldern på den prioriterade målgruppen ”socialekonomisk 
status” från 13–20 år till 7–20 år. Vi vet av erfarenhet att barn dras in i kriminella gäng tidigt 
i livet. Vi tror därför att 13 år är alldeles för sent att börja prioritera. Överallt annars talar 
man om vikten av tidiga insatser, det bör även gälla inom idrotten. Om vi ska göra insatser 
för att hålla våra barn borta från kriminalitet genom ett aktivt idrottsliv så måste vi börja 
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tidigare, något som dessutom faktiskt fungerar för vårt föreningsliv då det ligger inom deras 
vanliga verksamhet 

Flera insatser som beskrivs i programmet är kortsiktiga och har en motverkande effekt för 
föreningslivet att kunna utvecklas. Insatser och stöd måste utgå ifrån idrottens egenvärden, 
inte idrottens mervärden för att kunna få den effekt politiken vill uppnå, det vill säga att barn 
inte ska rekryteras till kriminella nätverk, generera en bättre folkhälsa och ge bättre 
skolresultat. Idrotten får en väldigt felaktig ansvarsroll när det i programmet bland annat står 
att organiserad motion och idrott kan bidra till stadens arbete med att förebygga mäns våld 
mot kvinnor.  Barn och unga idrottar och engagerar sig i en förening för att de tycker att det 
är kul, inget annat. Dessa delar i programmet behöver omarbetas i grunden så att det tydligt 
framgår vilka delar av samhället som bär ansvar för vilka uppgifter. 

Vi vet hur viktigt förenings- och ledarutbildning är för en hållbar och långsiktig verksamhet 
ändå föreslås insatser som endast kan genomföras av antingen endast mycket stora 
föreningar med anställd personal eller aktörer specialiserade på bidragsverksamhet. Detta är 
kortsiktigt då inga lokala organisationer, varken i skola eller i stadsdel, bildas och i värsta 
fall motverkas.  

I programmet använder man andel som nyckeltal istället för antal vid 
jämställdhetsmätningen på våra idrottsplatser. Detta tycker vi är fel då det viktiga måste vara 
att antalet tjejer ökar på våra idrottsanläggningar och i föreningslivet istället för andelen. Om 
det är andelen som man utgår från skulle det kunna vara positivt i jämställdhetssynpunkt om 
antalet killar minskade på en idrottsanläggning, för då ökar andelen tjejer (dock inte antalet). 
Stadens mål ska inte kunna vara att färre killar idrottar. Vårt mål måste vara att både antalet 
killar och framförallt antalet tjejer ska öka inom idrott och friluftsliv. Skrivningarna om 
jämställdhet är överlag alldeles för otydliga i programmet och behöver utvecklas mer för att 
ge effekt. 

Stadens berörda nämnder ska ha ett välutvecklat samarbete med externa aktörer vid 
nyproduktion och ombyggnad, exempelvis genom att tillsammans med berörda nämnder 
pröva möjligheterna att fler idrottsanläggningar byggs och drivs av fristående aktörer samt 
att eventuellt överlåta anläggningar med större reinvesteringsbehov till externa aktörer. 
Anläggningsbristen är en av idrottens största utmaningar, men vi konstaterar att förslaget till 
program helt saknar en beskrivning av anläggningsbehovet och samarbete med externa 
aktörer. Detta trots att staden har ett gällande program för detta – Strategi för 
idrottsanläggningar 2022–2026. Idrottsprogrammet behöver kompletteras i detta avseende. 
Programmet bör även kompletteras med hur dialog med utbildningsförvaltningen ska gå till 
för att säkra att skolornas lokaler på ett effektivt sätt kan användas för idrottsändamål. 
 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Stockholm stads program för idrott, är ett stadsövergripande program för att genom ökad 
fysisk aktivitet förbättra folkhälsan och minska ojämlikheter i hälsa. Programmet omfattar 
från i år även motion och friluftsliv. Dessa två grupper är till stora delar bärande när det 
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gäller fritidsaktiviteter i allmänhet, det är därför viktigt att hela staden likvärdigt omfattas av 
de satsningar som görs. 
 
För att programmet ska få ett brett genomslag och nå grupper som idag har en låg fysisk 
aktivitetsnivå behöver det säkerställas att information om vilka rättigheter och skyldigheter 
alla medborgare omfattas av tydligt kommuniceras ut av staden.  
 
Det finns i det närmaste oändligt många möjligheter att idrotta, motionera eller leva 
friluftsliv i Stockholm med omgivningar. Det råder dock betydande underskott på 
specialidrottshallar och träningsytor för ett flertal sporter, vilket är tidskrävande att 
kompensera för då processen  för nybyggnation är väldigt lång. Därför behöver nyttjandet av 
befintliga anläggningar effektiviseras och tillfälliga lösningar tas fram när så är möjligt. 
Funktionaliteten för stadens många utomhusanläggningar kan också höjas genom 
uppgraderingar av utrustning och utformning för att passa fler målgrupper. 
Stadens verksamheter för skolor, öppna förskolor och parklekar ska bidra till att stimulera 
barn till rörelse och lek, utomhusmiljöernas utformning och storlek är då mycket viktiga. 
Skolplikten medför både ett ansvar och en möjlighet för skolorna att genom såväl teori som 
aktiviteter påverka barnens kunskap om och inställning till fysisk aktivitet som 
grundläggande för en god mental hälsa och kroppsligt välmående. 
 
Trots stadens många möjligheter till idrott så finns även blinda fläckar. Möjligheten att utöva 
motorsport är nästan obefintlig, ljudnivåer och avgasutsläpp har tidigare varit legitima skäl 
att hålla dörren stängd, men nu med den elektrifiering som sporten genomgår så försvinner 
dessa hinder och för motorsporten som historiskt sett lockat så många unga och vuxna 
öppnas nya möjligheter som staden bör bejaka.  
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 17 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 4 år 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 4 år 2023 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt LSS och SoL ska kommuner varje kvartal redovisa till IVO de gynnande beslut om 
insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. Rapporten ska också 
beskriva skälet till att beslutet inte har kunnat verkställas i tid. Skälet ligger vanligtvis 
antingen hos den enskilde eller hos kommunen. 
 
I detta ärende sammanfattar förvaltningen den rapportering som berörda verksamheter har 
gjort till IVO avseende årets fjärde kvartal. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2024-02-19. 
Dnr FAR 2024/65 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18 Protokoll från pensionärsrådet 26 februari 2024 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 26 februari 2024 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 19 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 
Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2024-01-29: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör och ombud att föra nämndens 

talan 10–19 mars 2024. Dnr FAR 2024/70. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr 
FAR 2020/492.) 

2. 2024-01-29: Vidaredelegering av beslutanderätt till förvaltningschefen vid 
Stadsarkivet att för nämndens räkning genomföra upphandling av e-Arkiv konsulter. 
Dnr FAR 2024/54. (8:12) 

3. 2024-01-19: Avsked av anställd inom avdelningen Individ- och familjeomsorg. 
 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2024-02-19. 
Dnr FAR 2023/949 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ÖVRIGT 

 

§ 20 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelser lämnades in: 
 
Skrivelse från Liberalerna angående RSU-grupper (bilaga 1) 
Rikard Werge (L)  
 
Möjliggörare för kriminella nätverk (bilaga 2) 
Leif Söderström (SD) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrog åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  
 
 
Vid sammanträdet ställde Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet följande 
fråga: 
 
Som ett led i att knyta rådet för funktionshinderfrågor närmare vår stadsdelsnämnd föreslår 
vi att rådet får möjlighet att göra platsbesök/syn på förslagsvis parklekar för att bedöma om 
de är tillgängliga. Detta förutsatt att rådet ser ett behov i det och att det finns utrymme för 
förvaltningen att få till stånd platsbesök samt för att möta upp synpunkterna med konkreta 
åtgärder eller handlingsplan. 
 
Förvaltningschefens svar: 
Förvaltningen anlitade under 2021 en expertkonsult på tillgänglighetsfrågor som fick i 
uppdrag att göra en genomlysning över hur tillgängliga lokalerna är där det bedrivs öppen 
verksamhet. Genomlysning omfattade även förvaltningshuset på Storforsplan 36. Arbetet 
resulterade i en åtgärdslista som förvaltningen sedan har arbetat med att hantera och åtgärda. 
Vissa saker har varit lätta att ordna med andra har behövt större insatser. Men att 
förvaltningen fick den här frågan blev en bra påminnelse om att gå tillbaka och verkligen 
säkerställa att det inte ligger kvar någon punkt som fortsatt behöver hanteras. 
 
 
Inför dagens sammanträde hade Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet lämnat in 
följande frågor: 
 
Frågor från Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) med med 
anledning av ärende 13 Föreningsbidrag och bidrag för lovaktiviteter 2024 

1. Vilka faktorer spelar in i prioriteringen av föreningsbidrag? 
 
Förvaltningens svar: 
Vi utgår från nämndens villkor för föreningsbidrag enligt listan nedan: 
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Bedömningsgrunder för nämndens årliga bidrag 
Farsta stadsdelsnämnd utlyser årligen ett generellt bidrag där följande bedömningsgrunder 
beaktas i handläggningen: 

 Verksamheten bidrar till bredare utbud av kultur och fritidsaktiviteter, mer variation 
och mångfald. 

 Verksamheten bedrivs i en stadsdel där få aktiviteter sker. 
 Verksamheten riktar sig till en underrepresenterad och/eller utsatt grupp i samhället. 
 Antal Farstabor som är medlemmar i föreningen. 
 Antal Farstabor som bedöms kunna ha glädje och nytta av verksamheten. 
 Verksamheten bedrivs i tillgänglighetsanpassade lokaler och föreningen tar hänsyn 

till tillgänglighetsaspekter för verksamheten. 
 Föreningen har bra förutsättningar för verksamheten, till exempel i form av 

kompetens om verksamheten, administration och ekonomi. 
 Verksamhetskostnaderna är rimliga i förhållande till planerade aktiviteter och 

omfattningen av verksamheten.  
 Resultaten är goda från föregående års verksamhet som genomförts med 

föreningsbidrag från Farsta. 
 
 

2. Hur stor påverkan har antalet deltagare på en förenings evenemang på dess möjlighet 
att få bidrag? 

 
Förvaltningens svar: 
En av de nio bedömningsgrunderna är ”Antal Farstabor som är medlemmar i föreningen”. 
 
 
Frågor från Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) med 
anledning av ärende 8 Genomförandeplaner inom hemtjänsten, Revisionsrapport nr 6 2023 
 
Det är positivt att Farstas invånare får de hemtjänstinsatser de har laglig rätt till när behov 
finns och när det finns ett samspel med brukare, beställare och utförare. Vi kan i 
Revisionsrapporten notera att genomförandeplaner påbörjas och godkänns för tillsammans ca 
75 % för antalet brukare i Farsta under 2023. Det är dock olyckligt att flertalet av dessa 
genomförandeplaner inte blir godkända och klara för att säkerställa rättssäkerhet fullt ut för 
brukaren. De genomförandeplaner som blir preliminära eller under bearbetning blir vi 
nyfikna på att veta mer om eftersom det gäller ca en fjärdedel av hemtjänsttagarnas 
genomförandeplaner. Vi vill också känna till mer om hur social dokumentation kan utvecklas 
i Farstas hemtjänst eftersom revisionsrapporten pekar på att det finns brister inom detta 
område. Det glädjande i rapporten är att brukare i Farsta är väldigt nöjda med delaktighet i 
hur hjälpen ska genomföras och att biståndshandläggningen har varit tillfredsställande för en 
större majoritet.  
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1a.  I rapporten står det att 51 % av brukarna i Farsta har en godkänd genomförandeplan. 
På vilka konkreta och proaktiva sätt kommer förvaltningens förslag på åtgärder att 
leda till ett förbättrat resultat gällande genomförandeplaner?  

 
1b.   Vilka konkreta och effektfulla åtgärder kan Farsta stadsdel tillämpa för att de 

genomförandeplaner som blir preliminära eller under bearbetning ska bli godkända 
på bästa sätt? 

 
Förvaltningens svar på fråga 1a och 1b: 
En biståndshandläggare har fått som uppdrag att arbeta med att öka uppföljning och kontroll 
av genomförandeplaner. I uppdraget ingår också säkerställa dokumentation om att 
genomförandeplaner har inkommit och granskats. Fler och tidigare påminnelser om 
genomförandeplaner kommer att gå ut till utförarna vid försening. 
 
Förvaltningen rapporterar  avvikelser för privat hemtjänst till Äldreförvaltningen. 
Avvikelser för egen regi hanteras inom avdelningen för äldreomsorg. 
 
Information om genomförandeplan skickas till den äldre så de är medvetna om att det ska 
skapas en plan. Information om detta skickas till den äldre vid varje förändring och minst en 
gång per år. 
 

1c.  Vilka är de vanligaste orsakerna till att en genomförandeplan inte upprättas inom 15 
dagar? 

 
Förvaltningens svar: 
Tidsbrist är den vanligaste angivna orsaken, en annan orsak är kunskapen och förståelsen för 
genomförandeplanen. 
 

2.   Vi har historiskt sett hört talas om att det finns brister i hemtjänstens sociala 
dokumentation. Vi noterar också att det nämns i rapporten. Vad vidtar förvaltningen 
för åtgärder för att komma till rätta med denna återkommande brist? 

 
Förvaltningens svar: 
Egen regi arbetar med dokumentationsombud för att öka kunskap och förståelse för 
dokumentationen. För privata utförare påtalar vi behovet av och skyldigheten att 
dokumentera. Detta görs både i förvaltningens möten med privata hemtjänstutförare samt i 
verksamhetsuppföljningar som rapporteras in till Äldreförvaltningen. 
 

3.  På vilka olika sätt skulle det vara möjligt att förbättra vid brister i arbetet med 
genomförandeplaner för hemtjänstutförare i egen och privat regi i Stockholms stad? 

 
Förvaltningens svar: 
Att utreda möjligheten till konsekvenser för utföraren då de inte har följsamhet till och 
levererar utifrån förfrågningsunderlag och uppdragsbeskrivning. 
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Utdragsbestyrkande

 
Förvaltningschefen informerade om att förvaltningen satt in egna resurser och arbetat i 
kontakt med andra aktörer efter de senaste dagarnas sprängningar i Fagerjö och Farsta strand 
och svarade på efterföljande frågor från nämndens ledamöter. 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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